


Een nieuwe Spraakwater vraagt om een 
nieuw voorwoord. Wederom een editie met 
een geheel eigen gezicht. Met nieuwe verha-
len van inwoners en medewerkers. Eigenlijk 
wil ik alle artikelen van harte bij u aanbeve-
len, geen enkele uitgezonderd. Verschillen-
de invalshoeken passeren de revue en laten 
zien hoe gevarieerd De Vijverhof is. 

Verleden en toekomst komen samen. Zo 
komen twee Aries aan het woord: Arie  
Ouwens over zijn succesvolle tijd als voor-
zitter van de Raden van Toezicht en Arie van 
Zuijdam over zijn belangrijke vak als huisarts 
en zijn inzet voor ouderen. Twee mensen met 
een eigen missie.

Ook de inhoud van de zorg komt ter 
sprake, rondom toepassingen in de logope-
die, opleidingen, Wens zoekt Talent en het 
Ethisch Beraad. Belangrijke onderwerpen uit 
de dagelijkse praktijk; goed om hier op deze 
manier bij stil te staan.

Opnieuw ook verhalen van en over mensen. 

Zo beveel ik graag het artikel aan over onze 
nieuwe collega’s van Pameijer. Gefotogra-
feerd op de cover als waardering voor hun 
inzet van iedere dag. Mensen waar we trots 
op mogen zijn.

Bij het moment van schrijven van dit voor-
woord is pagina 32 alweer verleden tijd. De 
audit is achter de rug, we weten dat we het 
Gouden en Zilveren keurmerk hebben be-
haald. Een prestatie van formaat waar we 
trots op zijn en die ons verplicht iedere dag 
deze keurmerken waar te maken. Dat is en 
blijft altijd een uitdaging.

Graag nodig ik u uit deze Spraakwater door te 
bladeren en de achtergronden van de mensen 
in en rond De Vijverhof tot u te nemen. Tegen 
iedereen die hier aan heeft bijgedragen zeg ik 
uit de grond van mijn hart “Dank u wel”. Een 
mooier beeld kon u niet geven!

Joost Zielstra
Directeur/bestuurder
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Waar ben je trots op?
“Dat het is gelukt om een voorziening voor 
onze inwoners neer te zetten waarmee we de 
komende decennia verder kunnen. De con-
tinuïteit van de zorg is gewaarborgd in een 
mooi gebouw. Inwoners en medewerkers 
zijn over het algemeen dik tevreden, finan-
cieel zijn we gezond en er staat een prima 
team om het werk voort te zetten. Ik ben trots 
op de 16 jaar dat ik met Hanneke heb mogen 
samenwerken, trots op de benoeming van 
Joost en de jaren dat ik met hem heb mogen 
optrekken. We zijn met elkaar gegroeid van 
een verzorgingshuis naar een modern woon-
zorgcentrum met een verpleeghuisfunctie en 
een sterk groeiende welzijnsfunctie. Mensen 
zoeken en vinden contact met elkaar. Er is 
visie, creativiteit en ondernemingszin nodig 
om in de zorgwereld overeind te blijven en 
zelfs te kunnen groeien. Ik ben er trots op dat 
het management en medewerkers, ondanks 
die grote verandering, de bedoeling niet zijn 

verloren. Optimale zorg verlenen op basis 
van de vraag.”

“Mensen leven langer, de drempel naar de 
zorg wordt hoger en dus neemt de zorg-
zwaarte toe. Dat zien we bij binnenkomst in 
De Vijverhof. Mensen zo lang mogelijk thuis 
laten wonen, kan gelukkig goed in onze 
moderne omgeving. Het is geweldig om te 
zien dat de basis van het woon-zorgconcept, 
bedacht in de periode 2001-2003, nu deze 
resultaten laat zien. De warmte, betrokken-
heid en aandacht voor de kleine dingen in 
het leven zijn aspecten die het imago van  
De Vijverhof hebben gevormd. Hulde aan 
Hanneke die deze aandacht en cultuur in de 
organisatie heeft neergezet.”

Wat vind je van de bestuurlijke verandering? 
“Vroeger maakten wij ons druk over de 
kwaliteit van leven van onze bewoners. 
De context voor het leveren van zorg was  

“Missie geslaagd”    
Van zorgen voor 
naar zorgen dat 

eenvoudig. Het bestuursmodel van een stich-
ting met een directeur paste daar nog goed 
in. Nu worden er andere dingen gevraagd 
van de toezichthouders. Om samen op te 
trekken met de bestuurder en te stoeien over 
strategie en ondernemerschap. Vooral de ex-
terne omgeving is dynamisch in beweging. 
Dat vereist visie, kennis van zaken van de 
bedrijfsvoering en kwaliteit van zorg. Maar 
vooral het goed kunnen lezen van alle rele-
vante in- en externe ontwikkelingen en die 
vertalen naar een duurzame strategie gericht 
op bestaansrecht. Wat kunnen we samen 
nog meer betekenen voor de oudere burgers 
in Capelle? De wijziging van het raad van  
beheermodel en het wijzigen van de sta- 
tuten naar een model van goed toezichthou- 
derschap was een tienjarig proces waar ik  
tevreden op terug kijk. Ik ben ook blij dat de 
relatie met de kerkelijke wijk Dorp-Middel-
watering is hersteld. We hebben nu Raden 
van Toezicht die voldoende kennis en erva- 
ring in huis hebben om de koers voor De  
Vijverhof, samen met de bestuurder, te be-
palen.”

Wat was moeilijk?
“In 1994 was er financieel geen gezonde situ-
atie. De financiering van de bouw was nogal 
ingewikkeld en door de inzet van de heren 
Henk van Herk, Cor Spek en Hans Trouw-
borst is dit gelukt. Zonder deze mannen, 
samen met Hanneke Sprengers, was dit niet 
voor elkaar gekomen. Zij hebben meer dan 
gemiddeld bijgedragen aan een solide bouw- 
ontwerp en een degelijke financiersgrond-
slag. De afstemming van het bouwkundig 
concept met de architect en gemeente was 
een zaak van lange adem. Een tijdlang wilde 
de gemeente de bouw combineren met het 
realiseren van een parkeergarage. Het project 
heeft bijna 10 jaar geduurd voordat de reali-
satie een feit werd. De gehele gemeentelijke 
besluitvorming heeft ook de nodige energie 
gekost. De waterschade net voor de inge- 

Een interview met een van de grondleggers van het huidige 
dorp De Vijverhof. Na 22 jaar neemt hij afscheid als voorzitter 
van de Raden van Toezicht.

22 jaar Arie Ouwens

bruikname en de recente gevelschade komen 
ook wel bij me op wanneer ik denk aan hoofd- 
pijndossiers.”

Wat was het leukst?
“Ik ben betrokken geweest en heb van 
waarde kunnen zijn bij het tot stand komen 
van een moderne voorziening voor oudere 
inwoners waarin wonen, zorg en welzijn 
centraal staan. Het feit dat het gelukt is om 
als zelfstandige identiteitsgebonden organi-
satie een duurzame basis te leggen voor de 
toekomst van de bewoners van De Vijver-
hof geeft mij de meeste voldoening. Vergeet 
alle bestuurlijke rompslomp, maar hou voor 
ogen voor wie je het doet. De identiteit mag 
ons onderscheiden van andere verpleeg- 
huizen en wooncomplexen. Dat zie je terug 
in onze visie op welzijn en onze activiteiten.”

Wat ga je missen? 
“De betrokkenheid bij deze prachtige  
organisatie ga ik missen, het contact met 
de bestuurder, de leden van de Raden van 
Toezicht, de telefoontjes met Joost en het 
meeleven met elkaar. Tegelijkertijd weet ik 
dat de besturing, maar ook de het uitvoe- 
rend werk, in goede handen is, dus laat ik 
het met vertrouwen achter.”

Heb je nog een wens?
“Voor alle medewerkers wens ik arbeids- 
plezier met de mogelijkheid om te blijven 
groeien. Voor de inwoners uit de zorgstich- 
ting optimale zorg en kwaliteit van leven, 
voor de huurders wens ik echt woongenot. 
Voor het overkoepelende dorp wens ik het 
blijvend genieten en omzien naar elkaar! 
Voor de toekomst wens ik De Vijverhof 
nog toe het verder realiseren van mogelijk-
heden om de diaconale roeping vanuit onze 
identiteit verder vorm te geven.”
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Sandra kwam negen jaar 
geleden bij De Vijverhof 
binnen als verzorgende. 
In deze parttime functie 
kon zij prima haar ei kwijt. 
Echter, binnen afzienbare 
tijd kwam steeds vaker de 
vraag of zij leerlingen wil-
de begeleiden. “Ik had al 
wat ervaring op dit gebied, 
het past ook bij mij. Toen de 
voormalig werkbegeleider 
stopte, heb ik gesolliciteerd 
en kreeg de functie. Ik ben 
toen ook direct de opleiding 
Praktijkopleider gaan vol-
gen”, vertelt Sandra.

Interessante baan
Haar afwisselende taken 
zorgen dat nooit een dag 
hetzelfde is. De leerlingen/
collega’s die Sandra bege-
leidt, zijn zeer divers. “Het 

kan gaan om iemand van het 
VMBO, maar net zo goed 
iemand op HBO-niveau. 
Ook de leeftijd kan erg ver-
schillen. We kennen binnen 
De Vijverhof maar liefst 12 
erkende opleidingen, die 
vallen in de categorieën  
facilitaire dienstverlening, 
zorg en welzijn en assistent 
dienstverlening. Om deze 
erkenningen te behouden, 
moeten we voldoen aan het 
Beroepspraktijkvormings- 
plan. Dat is een hele klus, 
maar maakt het werk wel zo 
interessant. Ik heb veel con-
tact met scholen en wordt 
goed op de hoogte gehouden 
van de diverse opleidings- 
trajecten. Je moet in deze 
baan wel bijblijven, dat is 
erg belangrijk. Als je niet op 
de hoogte bent van diverse 

kwaliteitseisen, wordt het 
lastig om goede scholing te 
bieden”, vervolgt de oplei- 
dingscoördinator. “Ik heb 
tot op heden geen dag spijt 
gehad dat ik destijds voor 
deze richting heb gekozen. 
Ik heb Opleidingskunde 
gestudeerd en geniet ervan 
om die kennis in de praktijk 
te brengen.”

Persoonlijk groei
Sandra is dus binnen De 
Vijverhof gegroeid in haar 
functie, zelf geniet ze het 
meest als anderen zich 
ontwikkelen. “Het is toch 
prachtig om te zien dat leer-
lingen hier schuchter en 
afwachtend binnenkomen 
en na een bepaalde tijd 
mondiger zijn en laten zien 
dat ze het vak in de vingers  

als opleidings- 
coördinator al jaren 
bij de les

Sandra Geldorp

hebben. Het opleidingskli-
maat moet uiteraard passen 
binnen de organisatie, maar 
zeker ook als een warme jas 
om de leerling zitten. Als 
mensen handelingsbekwaam 
worden is dat mooi om te zien, 
ze moeten hun begeleider als 
het ware steeds minder nodig 
hebben. Dat lukt hier aardig, 
het is niet voor niets dat veel 
leerlingen blijven hangen als 
flexwerker of weekend- en 
vakantiekracht.”

Toekomst
Afgelopen jaar heeft De  
Vijverhof aan maar liefst 100 
mensen scholing gegeven. 
“Dat was geen streven op zich 
hoor, normaal doen we er 50 
tot 75 per jaar. Maar zo’n aan-
tal zorgt wel voor veel extra 
administratief werk. Gelukkig 
word ik prima geholpen door 
Sharon van der Schelling, 
naast het papierwerk bege-
leidt en toetst zij de leerlingen 
ook in de praktijk.”

In 2020 gaan de bedrijfsprofie- 
len in het onderwijs verande- 
ren, dat vraagt van Sandra een 
stevige verdieping. “We moe- 
ten daar als De Vijverhof op  
inspelen en een weg in uit-
stippelen. Goed kijken wat 
we nodig hebben om ons per-
soneel  bevoegd en bekwaam 
te houden. Er gaan stemmen 
op om iedere zorgmedewer- 
ker te laten registeren. Dat is 
een beste klus, maar mijns in-
ziens zeker de moeite waard.”

Een directie kan nog zo goed haar best willen doen, plannen maken en een hori-
zon bepalen. Uiteindelijk moet het personeel de klus klaren. Geen goed geschoold 
personeel en alle plannen kunnen zo in de ijskast, zeker in de zorg. Sandra  
Geldorp houdt zich als Opleidingscoördinator al vele jaren bezig met opleiden in 
de breedste zin van het woord. Zowel stagiair(e)s als eigen personeel neemt zij 
met veel plezier onder haar hoede.

Opleiding
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“Een flexibele endoscoop is een heel dun 
slangetje van 3,4 mm doorsnee, met een came- 
raatje aan het uiteinde “, legt Jeanine Brink 
uit, logopedist in het behandelteam van De 
Vijverhof. “Dit slangetje brengen we in via 
de neus tot in de keel. Via het cameraatje 
kunnen we bekijken of ie-
mand goed slikt. Belang- 
rijk, want als je niet goed 
slikt, kunnen er drank-  
of voedselresten in de  
longen terechtkomen, 
met alle nare gevolgen 
vandien.” 

Kwetsbare ouderen
Olaf Exoo, teamleider 
zorg, vult aan: “Maar 
liefst 40% tot 60% van 
de ouderen in een ver-
pleeg- of verzorgings- 
huis ontwikkelt een slik-
probleem. Dit percentage 
neemt toe bij kwetsbare ouderen; mensen 
met dementie of niet-aangeboren hersenlet-
sel, spierziekten of de ziekte van Parkinson. 
Vooral bij deze groep patiënten wordt een 
slikprobleem vaak veel te laat gesignaleerd. 
Soms stoppen zij zelfs met eten, omdat het 
zulke vervelende hoestbuien en ademnood 
oplevert. We zien veel met het blote oog, 
maar dankzij de flexibele endoscoop kunnen 
we met zekerheid zeggen wat er aan de hand 
is en mensen op tijd goed behandelen. Zo 
voorkomen we dat de conditie van mensen 
onnodig achteruit gaat en dragen we bij aan 
een betere kwaliteit van leven.”

Snel slikonderzoek
“We zijn hartstikke blij dat we nu zelf een 
flexibele endoscoop hebben, waarmee we 
snel een slikonderzoek kunnen doen”, vertelt 
Jeanine. “Op dit moment doen we dit alleen 
bij inwoners met een behandelfunctie, uiter-

aard na goedkeuring van 
de arts. Het grote voor-
deel is dat inwoners nu 
niet meer naar het zieken-
huis hoeven. En we heb-
ben alle tijd om het slik-
ken van diverse dranken 
en voedingsmiddelen 
te bekijken, om te zien 
wat er wel en niet goed 
gaat. Op basis van de uit-
slag bekijken we hoe we 
eventuele problemen het 
beste kunnen oplossen. 
Bijvoorbeeld door dran- 
ken iets dikker te maken, 
zodat iemand meer tijd 

heeft om het probleemloos door te slikken. 
Of door het aanpassen van de lichaamshou- 
ding, waardoor het slikken wel goed gaat.”

Levensvreugde 
Olaf vervolgt: “Het zichtbaar maken van 
slikproblemen is ook belangrijk voor het  
accepteren van het probleem. Zowel voor de 
inwoner als zijn familie. Dat zorgt voor meer 
begrip en maakt behandelen makkelijker. 
En dat kan grote gevolgen hebben: minder  
benauwdheid, meer energie… maar ook de 
mogelijkheid om eindelijk weer eens mee te 
eten met anderen, zonder dat iemand steeds 
moet hoesten. Dit levert flink wat levens- 
vreugde op, en dat is prachtig om te zien!”

Flexibele endoscoop 
Praktische manier om 
slikproblemen 
tijdig te ontdekken

Met het verstrijken van de jaren gaan 
al onze spieren langzamer en min-
der krachtig werken. Ook de spieren 
waarmee we slikken. Dat kan verve-
lende en gevaarlijke gevolgen hebben. 
Sinds kort kunnen we bij De Vijverhof 
zelf onderzoeken of onze inwoners 
goed kunnen slikken, met onze eigen 
flexibele endoscoop.

Wetenschappelijk onderzoek
Olaf en Jeanine zijn bezig met 
het opzetten van wetenschap-
pelijk onderzoek. Hiermee 
willen zij aantonen dat pre-
ventieve inzet van dit onder-
zoek bijdraagt aan twee zaken: 
betere begeleiding van zorg-
personeel bij slikproblemen 
van cliënten en het terugdrin-
gen van het aantal longont-
stekingen.

Endoscoop
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Waarom ben je huisarts geworden?
“Ik kijk terug op een prachtige studietijd, 
waarin ik erachter kwam dat ik eigenlijk ieder 
specialisme boeiend en uitdagend vind. 
Steeds meer zag ik in dat ik liever breed in-
zetbaar wilde blijven dan te kiezen voor een 
opleiding tot specialist. Ik heb daar nooit 
spijt van gehad, want dit vak boeit me nog 
iedere dag. Nog steeds heb ik profijt van 
mijn werk in het verpleeghuis. Mijn liefde 
voor ouderen heb ik nooit verloren. Sterker 
nog: die is alleen maar toegenomen!”

Wat verandert er in je praktijk?
“De ontwikkelingen in Capelle aan den IJs-
sel zie ik vanzelfsprekend ook in mijn prak-
tijk. De stad vergrijst en door de komst van 
vele sociale woningen verandert de samen-
leving. Zo hebben vele Rotterdammers zich 
hier gevestigd en kent Capelle inmiddels 
vele nationaliteiten.”

Wat betekent dit voor de ouderen?
“Ik zie heel duidelijk dat de vergrijzing 
meer is dan een toename van het aantal ou-
deren. Mensen blijven langer thuis wonen, 
worden ouder en hebben meer hulp nodig. 
Het aantal ziektes neemt toe, mensen zijn 
ernstiger ziek en verblijven veel korter in 
het ziekenhuis. Ook het aantal plaatsen in 
de ouderenzorg neemt af. Bovendien maken 
de instellingen een terugtrekkende bewe-
ging, omdat zij geen mensen meer mogen 
opnemen die niet voldoen aan de zwaardere 
zorgvragen. Kortom: de huisarts is aan zet, 
veel meer dan vroeger. Hierdoor is er meer 
aandacht nodig voor de oudere patiënten. 
Als voorzitter van de Stichting Capelse Huis- 
artsen merk ik dat dit geldt voor al mijn  
collega-huisartsen in Capelle aan den IJssel.”

Wat is jullie antwoord hierop?
“We gaan alleen maar harder werken, maar 
we maken ons wel zorgen. We werken nauw 
samen met de thuiszorg, de casemanager, 
het ziekenhuis en de zorginstellingen. Dat is 
hard nodig, want we zien nu de mensen te 
vaak erg laat – soms zelfs te laat – in bijvoor-
beeld De Vijverhof aankomen.”

Wat versta je onder kwetsbare ouderen?
“Dit is een containerbegrip waar ik niet 
zoveel mee kan. Het is echt individueel 
maatwerk. “Is er nog een partner?” is een 
belangrijke vraag en ook het sociale netwerk 
rondom de persoon is cruciaal. We zien een 
toename van de lichamelijke en geestelijke 
zorg, huishoudelijke zorg, eenzaamheid en 
isolatie, maar deze mensen zijn niet in een 
hokje te plaatsen. Iedereen is uniek en ver- 
dient speciale aandacht. Dat mensen niet 

meer zo gemakkelijk opgenomen kunnen 
worden, is zeker wrang. Ik hoor regelmatig: 
“Heb ik daar nou mijn hele leven voor gew-
erkt?” De andere kant zien we ook. We zijn 
zeker niet tegen het beleid dat mensen zo lang 
mogelijk thuis blijven wonen, want daar is op 
zich natuurlijk niets mis mee. Maar het moet 
wel verantwoord zijn - en blijven. Hiermee 
bedoel ik dat de zorg toereikend blijft en de 
veiligheid niet in het geding komt. Uiteraard 
kan dit opgerekt worden, dat doen we ook, 
maar eens is de rek eruit of knapt het. Dat 
willen we graag met elkaar voorkomen, om-
dat deze mensen dit verdienen. Me daarvoor 
kunnen blijven inzetten, zie ik als een mooie 
taak en opdracht. Iedere dag opnieuw!”

In gesprek met huisarts Arie van Zuijdam
“De huisarts is 
aan zet, veel meer 
dan vroeger”
Sinds 1984 – alweer 32 jaar – is Arie van Zuijdam huisarts in Capelle. In de beginjaren 
combineerde hij dit werk met de functie van verpleeghuisarts in Sliedrecht. Hij woont 
sinds 1986 in Capelle, na omzwervingen vanuit zijn geboorteplaats Zaltbommel, via 
Lunteren en Sliedrecht. Spraakwater ging met Arie in gesprek over zijn werk en de 
invloed van de vergrijzing.
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“Mijn handen en hoofd 
doen het gelukkig nog 
prima!”

Opgenomen worden in een verzorgings- 
huis omdat het thuis niet meer gaat, is 
bijna altijd een verdrietige aangelegen-
heid. Ook voor meneer Verhoeff, die van-
wege drie hersenbloedingen niet meer 
mobiel is en intensieve zorg nodig heeft. 
Gelukkig woont zijn vrouw dichtbij en 
zijn ze elke dag samen.

Meneer Verhoeff:

Meneer Verhoeff is 83 jaar 
en woont sinds een paar 
maanden in De Vijverhof. 
Daarvoor woonde hij met 
zijn vrouw in een appar-
tement in de Parelduiker. 
“Dat hadden we gekocht 
met het idee: als we straks 
zorg nodig hebben, heb-
ben we die meteen in de 
buurt. Maar dat het zo ver 
zou komen, hadden we 
natuurlijk niet voorzien. 
Gescheiden wonen van 
mijn vrouw is niet leuk, 
maar het is niet anders. Ge-
lukkig hoeft ze alleen maar 
schuin over te steken en dan 
is ze hier. En ze komt trouw 
elke middag! Soms doet ze 
mee met het koersballen of 
komt ze zingen. Twee keer 
in de week komt ze eten. Zo 
is het toch nog gezellig. Ze 
kan prima met de situatie 
omgaan. Maar als ze zelf 
wat heeft – zoals nu, pro- 
blemen met haar gebit – 
vind ik het lastig dat ik er 

niet ben om haar te troosten 
en te verzorgen.”

Smederij
Ondanks het verdriet, be- 
valt het wonen in De Vijver-
hof prima. “De zorg is heel 
goed en er is veel te doen”, 
geeft meneer Verhoeff aan. 
“Ik ben bijvoorbeeld aan- 
gesloten bij de timmer-
groep: een keer in de week 
maken we iets van hout. 
Mijn handen en hoofd doen 
het gelukkig nog prima! Ik 
heb net nog een windwijzer 
met een paard gemaakt.” 
Dat was niet zomaar een in-
geving: meneer Verhoeff is 
jarenlang hoefsmid geweest 
en dol op de edele viervoe- 
ters. “Van mijn 15e tot mijn 
80e heb ik met paarden 
gewerkt. Mijn vader had 
een smederij, die heb ik 
overgenomen en later zelf 
weer overgedaan aan mijn 
zoon. Mijn dochter zit ook 
in de zaak: zij verkoopt er 

ruitersportartikelen. Zelf 
heb ik ook altijd paarden 
gehad, om op te rijden en 
aan te spannen. Fantastisch 
vond ik dat. Mijn kleinzoon 
rijdt nu aangespannen wed-
strijden, ik ga er graag naar-
toe om te kijken!”

Boottocht
Meneer Verhoeff is sowieso 
een buitenmens. Zodra het 
weer het toelaat, is hij graag 
in de buitenlucht. “Ook als 
het koud is hoor, daar kun 
je je toch op kleden? En 
daarna een lekker borrel- 
tje om weer op te warmen”, 
lacht hij. “Vorig jaar heb ik 
nog een boottocht gemaakt. 
Dat zou ik dit jaar heel 
graag weer willen doen. Het 
liefst weer met mijn vrouw 
natuurlijk. We zijn komend 
najaar zestig jaar getrouwd! 
Maar als ‘t niet lukt, is dat 
ook geen punt hoor. We zijn 
met niks tevreden.”  
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Peter Versloot, geestelijk verzorger bij De 
Vijverhof, legt uit: “Het Ethisch Beraad is 
in het leven geroepen om in een groep van 
gedachten te wisselen over een onderwerp. 
Zaken die kunnen, moet je die ook door- 
voeren, zoals cameratoezicht? Willen we dat? 
En welke grenzen stellen we? Dit willen we 
onderzoeken door vijf keer per jaar met een 
vaste groep bij elkaar te komen om ethische 
kwesties te bespreken en genomen beslissin-
gen te toetsen. Hierbij gaat het overigens  
niet om individuele cases, maar algemene 
zaken. Het Ethisch Beraad is geen doel op 
zich, maar een middel om ergens duidelijk-
heid over te krijgen.” 

Wie zijn er lid? 
Het Ethisch Beraad bestaat uit medewerkers 
van De Vijverhof, een externe ethicus, een 
arts, een lid van de Raad van Toezicht en een 
lid van de cliëntenraad. Peter: “Zij zijn alle-
maal lid op persoonlijke titel en zijn vrij hun 
mening te laten horen. Samen bespreken we 
alle kanten aan een kwestie: van medisch en 
godsdienstig tot principieel en juridisch. Op 
basis daarvan kunnen we een advies neerleg-
gen bij het management team (MT). Doordat 
we kwesties van verschillende kanten hebben 
bekeken en besproken, is de informatie ge- 
trechterd en zijn eventuele valkuilen al aan- 
gestipt. Het MT kan er vervolgens voor kiezen 
om ons advies door te vertalen naar bijvoor-
beeld dagelijks beleid of gedragsregels.”  

Waarover wordt gesproken?
“Dit voorjaar komt het Ethisch Beraad voor 
het eerst bij elkaar om te praten over camera- 
toezicht”, vervolgt Peter. “Hoe gaan we 
daarmee om? Als we het toepassen, doen 
we dat dan alleen in algemene ruimten? Of 
ook in de gangen en de kamers van de in-
woners, voor de veiligheid? Of komt dan de 
privacy in het geding? Wat weegt zwaarder?  

Ethisch Beraad:
nadenken over morele 
kwesties
Binnen De Vijverhof hebben we regelmatig te maken met ethische kwesties.  
Bijvoorbeeld rond privacy, reanimeren, kwaliteitszorg en vragen bij het levens- 
einde. Hoe gaan we daar als organisatie mee om? Om de ideeën hierover helder 
in beeld te krijgen, is het Ethisch Beraad opgericht.  

Ethische kwestie? Draag ‘m aan!
Heeft u een ethische kwestie die volgens u 
een bespreking in het Ethisch Beraad waard 
is? Dan kunt u contact opnemen met Peter 
Versloot: p.versloot@hsbdevijverhof.nl. Let 
op: de kwestie moet betrekking hebben op 
De Vijverhof, de veiligheid, de inwoners of 
de huurders van de omliggende flats. 

De onderwerpen die daarna aan bod komen, 
kunnen worden aangedragen door de leden 
van het beraad, medewerkers, inwoners, 
huurders en leden van de Raad van Toezicht. 
Het kan dan bijvoorbeeld gaan over het iso- 
leren van inwoners als gevolg van een MRSA- 
besmetting, concurrentie in de zorg of het 
beleid bij overlijden. Het Ethisch Beraad kan 
ervoor kiezen om deskundigen uit te nodigen 
om een bepaald onderwerp te bespreken.”
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In eerste instantie was er het idee om de 
verplichte werkkleding helemaal los te la-
ten, echter de ondernemingsraad wilde toch 
graag dat de werkgever passende dienst- 
kleding bleef verstrekken. Ook de cliënten-
raad gaf aan waarde te hechten aan herken-
baarheid. Zo begon de zoektocht van John  
Medema, teamleider Non Food. “Toen wij 
met deze klus begonnen, hing er wel eens een 
kledingstuk op mijn kantoor. Daar kregen we 
in eerste instantie best wat commentaar op. 
Vandaar dat we ons ook echt goed georiën-
teerd hebben. Het moest beschermend zijn, 
een gevoel van warmte geven, huiselijkheid 
uitstralen en dan het liefst ook nog lekker 
casual ogen. Nu de nieuwe kleding al een 
tijdje aan mijn kast hangt, zijn de commen-
taren eigenlijk allemaal positief ”, legt John 
enthousiast uit. “Het is een onderwerp waar 
je nooit met iedereen op een lijn komt te zit-
ten. Natuurlijk weten we dat er collega’s zijn 
die graag in het witte uniform werken, om 
diverse redenen. Ook zijn er mensen die dit 
graag loslaten.”

Van oud naar nieuw
De overgang van de oudbouw naar de 
nieuwbouw was het moment dat er werd 
besloten om op zoek te gaan naar kleding 
met de bovengenoemde kernwaarden. “Het 
wit zoals we dat hadden in de vorm van een 
broek en een bovenstuk, is niet meer van 
deze tijd. Het geeft een ziekenhuisgevoel 
en creëert toch afstand en afhankelijkheid. 
We hebben echt veel modellen, stoffen en 
kleuren uitgeprobeerd. Onze directeur Joost 
is zelfs nog bij een aantal andere organisa-
ties wezen kijken naar de kleding van per-

soneel in een zorgcentrum, maar het voldeed 
niet aan onze wensen. We hebben het echt 
helemaal zelf uitgezocht”, gaat John ver-
der. “Er is gekozen voor een mooie stretch 
spijkerbroek en een paarskleurige blouse of 
polo. Uiteraard gesierd met het logo van De  
Vijverhof.”

Logistieke klus
Het is niet niks om ruim 150 mensen in 
een nieuwe outfit te krijgen. “We hadden 
natuurlijk al best veel tijd zitten in de zoek-
tocht naar de juiste kleding. Daarna moesten 
we het presenteren en konden collega’s des-
gewenst even passen en de gewenste maten 
doorgeven. Dan volgt de totale bestelling bij 
de leverancier en moeten de logo’s worden 
opgebracht. De Vijverhof verstrekt alles en 
kan niet volstaan met maar een set kleding 
per persoon. Iemand die 36 uur werkt, krijgt 
bijvoorbeeld vier setjes. Zo kan er iedere dag 
gewerkt worden in schone en frisse kleding. 
Men moet zelf zorgdragen voor het wassen.” 
In eerste instantie gaan de medewerkers van 
de huishouding, de zorg en de afdelings- 
assistenten werken in de nieuwe kleren. 
De overgang naar deze fleurige kledinglijn 
past helemaal in de visie van De Vijverhof, 
waarin het creëren van een warme en veilige 
woonomgeving hoog in het vaandel staat. 
“Wie liever eigen kleding aan wil, is hiervoor 
van harte uitgenodigd. Het is niet verplicht 
in de nieuwe werkkleding te gaan werken. 
Wel is het dragen van het witte uniform nu 
echt passé. Mag ik dan geen witte blouse 
aan? Ja natuurlijk wel”, eindigt John.

Nieuwe 
dienstkleding 
geeft De Vijverhof 
nog meer kleur

Zoals in menige zorginstelling heeft een groot deel van het personeel van De 
Vijverhof al vele jaren in het smetteloos wit gelopen. Maar is dit nog passend in 
deze tijd en geeft het een huiselijk gevoel?  Nee, was het antwoord van de direc-
tie en het managementteam. Dus is er bijna een jaar geleden begonnen met een 
uitgekiende zoektocht naar passende kleding, die meer aansluit bij deze tijd en 
de waarden van De Vijverhof.
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“Deze nieuwe site is een aanvulling van onze 
reguliere website www.hsbdevijverhof.nl. 
Die is meer algemeen met heel veel infor-
matie over bijvoorbeeld leuke activiteiten 
etc. De site www.wonenindevijverhof.nl is 
echt toegespitst op specifieke woonvragen 
en om inschrijvingen te registreren”, aldus 
Rémon Olsman van de afdeling verhuur.

Meest gestelde vragen
Op de nieuwe website kunnen de bezoekers 
de ‘meest gestelde vragen’ vinden en ook 
direct zien welke medewerker rechtstreeks 
voor deze vraag kan worden benaderd. Er is 
informatie te vinden over bijvoorbeeld aan-
passingen in de woning (WMO), activiteiten, 
afval en grof vuil, bewonerscommissie (eigen 
pagina), energieleveranciers, fietsen en par- 

Nieuwe website voor 
wonen in en rond 

De Vijverhof

Vanaf 1 januari heeft De Vijverhof een nieuwe website online. Het platform  
www.wonenindevijverhof.nl is speciaal ontwikkeld voor (potentiële) huurders. 
Steeds meer mensen kunnen overweg met een computer en internet en com-
municeren reeds via dergelijke kanalen. De Vijverhof wil niet achterblijven en is 
altijd op zoek naar verbeteringen om het de huurders en woningzoekenden nog 
makkelijker te maken. 

Voor meer informatie kunt u terecht op de 
website www.wonenindevijverhof.nl

keren, fitness, veiligheid, www.alleszelf.nl 
en vragen inzake technische zaken. “Tevens 
kunnen mensen zich op deze site inschrijven 
als ze op zoek zijn naar woonruimte bij ons, 
of als ze willen zien hoeveel en welk aanbod 
van verhuurobjecten er op dat moment is. 
Daar hoeven ze dus niet meer voor te bellen. 
Geïnteresseerden kunnen rustig in hun eigen 
omgeving, en op momenten dat het hen uit-
komt, op zoek gaan naar de juiste antwoor-
den op hun vragen”, vervolgt Rémon.

Geen computer
Indien mensen niet beschikken over een 
computer of internet, is dat verder geen pro-
bleem. De website is een extra service. Veel 
zaken blijven gewoon hetzelfde. Huurders 
kunnen hun reparatieverzoeken nog steeds 
bij de receptie van De Vijverhof melden. Deze 
verzoeken kunnen niet via de nieuwe website  
worden doorgegeven. “We blijven de mensen 
die niet op de computer zitten gewoon in-
formeren. Het Vijverblad blijft iedere twee 

weken uitkomen en ook de mededelingen-
borden blijven gewoon hangen. Persoonlijk 
contact staat bij ons hoog in het vaandel, dus 
mensen kunnen altijd even langskomen of 
bellen.”

Makkelijker
Dat de wooneenheden van De Vijverhof in 
trek zijn, blijkt wel uit de lange wachtlijst. 
“Er komen gemiddeld zo’n drie woningen 
vrij per maand. Via de nieuwe site en de digi- 
tale inschrijvingen kunnen we mensen veel 
sneller en nauwkeuriger berichten. Alle in-
formatie over de woningen, de manier van 
inschrijven, inclusief de spelregels, is op deze 
site overzichtelijk terug te vinden. Uiteraard 
is er ook een doorlink naar onze reguliere 
site. De eerste ervaringen zijn fantastisch. We 
hebben dit in het leven geroepen om het voor 
de huurders, maar ook voor de verhuurder 
makkelijker en overzichtelijker te maken. Een 
echte win-winsituatie dus.”
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Ministerie VWS 
omarmt Wens zoekt 
Talent

Waardigheid en Trots 

In de vorige editie van Spraakwater kon u lezen over het programma Waardig-
heid en Trots van het ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS). 
Verpleeghuizen kunnen mooie, innovatieve voorbeelden van ouderenzorg  
insturen om onderling te delen. Ons project Wens zoekt Talent is razend ent-
housiast ontvangen en het ministerie wil graag dat andere zorgaanbieders dit 
initiatief overnemen.

Wens zoekt Talent koppelt wensen en 
mensen in Capelle aan elkaar. Wij zoeken 
talenten die de wensen van onze inwoners 
in vervulling kunnen laten gaan. Individu-
ele wensen, of die van een groep. Er zijn 
al tal van mooie resultaten geboekt, zoals 
de wandelgroep, de muziekgroep, samen 
koken en de jeu-de-boulesbaan. Allemaal 
initiatieven van en voor mensen. 

Onschatbare waarde
We zien dat tal van familieleden, mantel-
zorgers, vrijwilligers, medewerkers, be- 
zoekers en buren meedoen aan Wens zoekt  
Talent. Zo helpt de ‘informele zorg’ de ‘for-
mele zorg’ en de waarde daarvan is niet in 
geld uit te drukken. We verbinden de in-
woners van alle complexen van De Vijverhof 
met elkaar, maar brengen hen ook in contact 
met elkaars netwerk. Wie bij de inwoner 
hoort, hoort bij De Vijverhof.

Geheim van het succes
Het ministerie van VWS heeft dit initiatief 
omarmd en wil graag dat ook andere zorg- 
aanbieders het gaan overnemen. We bekij- 
ken samen hoe we Wens zoekt Talent goed 
onder de aandacht kunnen brengen. Is er een 
goed communicatiemiddel te bedenken, dat 
uitbeeldt wat het geheim is achter de werk-
wijze en het succes? Daarover denken we nu 
na. 

Lokale verbindingen
Ondertussen blijven de successen niet uit. 
Tijdens het speeddaten afgelopen maart 

hebben we weer een aantal wensen en be- 
langrijke talenten binnengehaald. Zo maken 
meer handen het werk lichter en toont het 
opnieuw hoe belangrijk lokale verbindingen 
tussen mensen zijn. De Vijverhof onder- 
steunt dit proces graag! We proberen waar 
mogelijk de wensen in vervulling te laten 
gaan en de talenten zo goed mogelijk in te 
zetten. En we blijven iedereen oproepen om 
te onderzoeken wat de inwoners willen en 
wat de talenten in onze eigen gelederen zijn. 

Doe mee! 
Wilt u meedoen aan Wens zoekt Talent? Vul 
dan de antwoordkaart bij de receptie in, 
kijk op www.wenszoekttalent.nl of meld u 
bij een van onze medewerkers. Meer weten 
over Wens zoekt Talent? Bel dan gerust met 
Susan Honkoop via 010 – 450 37 55. 
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“Ik voel me hier fijn, 
maar soms wel alleen”

Zestien jaar woont ze al in de Lijster, sinds 
de oplevering. Meneer Harteveld kwam 
destijds enthousiast thuis met informatie 
over dit nieuwbouwproject voor 55-plus- 
sers. “Toen was ik 58”, vertelt mevrouw  
Harteveld. “We hadden in de buurt een volks- 
tuin, maar hier kenden we bijna niemand. 
We moesten helemaal opnieuw wortelen, 
maar ik ben nu ontzettend blij dat ik hier 
woon. Ik voel me fijn tussen de andere be-
woners, heb een mooi huis en goed contact 
met de buren.”

Stil in huis
Veertien jaar woonden ze er met plezier, tot 
twee jaar geleden haar man overleed. Een 
harde klap, want ze deden graag veel samen. 
“Toen had ik nog de hond over, maar die heb 
ik vorig jaar moeten laten inslapen. Sinds- 
dien is het heel stil in huis. Ik ben soms niet 
zo fit, dus een nieuw huisdier durf ik niet 
aan. We hebben geen kinderen, daarom ben 
ik vooral op mezelf aangewezen. Gelukkig 
zijn de buren er altijd voor mij als er wat is. 
Dat is voor mij een grote steun.”

Vaste prik
Mevrouw Harteveld heeft een goede vriendin 
in de Parelduiker. “We kennen elkaar van de 
honden: zij had ook een Cocker Spaniel, net 
als wij. Ook haar man en hond zijn inmiddels 
overleden, dat schept een band. We bellen el-
kaar elke ochtend om negen uur, vaste prik. 
Normaal gesproken had ik al met de hond 
gewandeld en met iemand gepraat. Nu is het 
’s ochtends stil, zo’n telefoontje is dan fijn en 
geruststellend. En natuurlijk een veiligheids- 
check: als één van beiden niet opneemt, kan 
de ander meteen alarm slaan.”

Afleiding
Voor haar plezier, maar ook om niet te vaak 
alleen te zijn, is mevrouw Harteveld lid van 
zangkoor Capella Mundo, doet ze aan yoga 
en gaat ze regelmatig een stuk wandelen of 
boodschappen doen in de Koperwiek. “Ik 
ben blij dat er bij De Vijverhof ook van al-
les wordt georganiseerd, zoals luisteren naar 
muziek. Dat leidt af, daardoor ben ik minder 
verdrietig en zo ontmoet je nog eens nieuwe 
mensen.”  

Mevrouw Harteveld:

Als je jarenlang samen bent geweest met je man en de 
honden, komt de klap hard aan als je alleen achterblijft. 
Mevrouw Harteveld, huurder van een appartement in de 
Lijster, kan erover meepraten.

Huurder
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Ella Vervoort is zo’n casemanager. Ze werkt 
bij Vierstroom, een van de drie organisaties 
in Capelle die casemanagement dementie 
aanbieden. Ella legt uit: “Bij dementie over-
schaduwen geheugenproblemen het dage- 
lijks leven steeds meer. Dit is niet alleen in-
grijpend voor de patiënt zelf, maar ook voor 
hun naasten. Als casemanager probeer ik 
hen thuis zo goed mogelijk te begeleiden en 
ondersteunen. Zodat thuis blijven wonen 
veilig, verantwoord maar vooral ook fijn is 
voor alle betrokkenen. Dit doe ik bijvoor-
beeld door goed te onderzoeken wat de situ- 
atie is, hoe deze de laatste tijd is veranderd 
en hoe alle betrokkenen hiermee omgaan.”

Minder spanning
Als voorbeeld noemt Ella Vervoort het 
omgaan met irritaties en lastige situaties die 
door de ziekte zijn ontstaan. “Alle betrokke-
nen moeten leren om zich aan te passen aan 
de nieuwe situatie, dat is best lastig. Vaak 
is het kortetermijngeheugen van de patiënt 
aangetast en reageert iemand niet meer op 
vragen die je eerder hebt gesteld. Dat is voor 
beide partijen lastig te begrijpen en levert 
spanningen op. Ik leer familieleden en man-
telzorgers om per keer maar één vraag te 

stellen of opdracht te geven. Dat levert vaak 
goede resultaten op. Gaat het om een patiënt 
die moeilijk uit zijn woorden kan komen, 
dan leer ik hem anders te communiceren. 
Dat voorkomt frustraties en ruzie omdat je 
elkaar niet begrijpt.” 

Praktische zaken
“Daarnaast ben ik de verbindende schakel 
tussen de patiënt en zijn naasten en hulpver-
leners”, vervolgt Ella Vervoort. “Is er meer 
ondersteuning nodig, bijvoorbeeld thuiszorg 
of dagbesteding, dan regel ik dat. Dat kan 
trouwens ook zorg van een andere instelling 
zijn, want we werken als casemanagers zo 
onafhankelijk mogelijk. Ook praktische za- 
ken regel ik, zoals het aanvragen van een in-
dicatie voor hulp en ondersteuning. Inclusief 
de financiële kant van het verhaal: ik weet 
precies waar iemand recht op heeft en ken 
de voorzieningen in de buurt. Ik help graag 
bij het vinden van de weg naar de juiste in-
stanties of hulp. Alles om iemand maar zo 
lang mogelijk goed en veilig thuis te laten 
wonen. Lukt dat echt niet meer? Dan regel ik 
opvang. Maar we proberen het eerst zelf op 
te lossen met de middelen, mantelzorgers en 
betrokken hulpverleners die er zijn!”

Zo lang mogelijk veilig 
thuis blijven wonen

Langer thuis blijven wonen, dat moeten we tegenwoordig allemaal. Veel mensen willen dat 
juist ook graag. Maar voor dementiepatiënten is dat niet altijd makkelijk. Een casemanager kan 
hulp bieden. 

Casemanagement dementie: 

Ook hulp van een 
casemanager?

Wilt u ook de hulp van een casema- 
nager inschakelen? Dan moet de patiënt 
de diagnose dementie hebben, dat kan 
via de huisarts. De huisarts of thuiszorg 
kan u vervolgens in contact brengen met 
een casemanager. Het inschakelen van 
een casemanager dementie valt in 2016 
onder de basisverzekering, het kan zijn 
dat u een eigen bijdrage moet betalen. 
De casemanager legt u dat graag per-
soonlijk uit. Heeft u vragen? Kom dan 
naar het Alzheimer Café in Verpleeghuis 
Rijckehove, elke eerste maandagavond 
van de maand.

Casemanagement
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Corrie en Joke 
niet weg te denken uit 

de Brasserie 

Naast de medewerkers van De Vijverhof, 
komen er ook veel vrijwilligers helpen bij de 
diverse activiteiten. Zo ook Corrie Swaans 
en Joke Huizer. Beide dames hebben op don-
derdagmiddag hun vaste moment dat ze de 
handen uit de mouwen steken en ervoor zor-
gen dat alles op rolletjes loopt in de Brasse-
rie. “We moeten er niet aan denken, dit niet 
meer te kunnen of te mogen doen. We kijken 
altijd uit naar deze middag. Het is zo gezel-
lig en we hebben erg veel lol samen”, vertelt 
Corrie.

Iedere dag iets te doen
Corrie is met haar 72-jarige leeftijd een erva- 
ringsdeskundige als het gaat om de omgang 
met andere mensen. Ze is geboren en geto-
gen in Capelle en kwam zo’n 23 jaar geleden 
voor het eerst binnen in De Vijverhof. “Ik 
was helpende en ging regelmatig mee met 

de weekendjes uit. Ik vond het altijd leuk 
om goed voor ouderen te zorgen. Lekker 
wandelen of samen boodschappen doen. 
Mijn moeder heeft negen jaar in De Vijver-
hof gewoond. Ik heb toen met eigen ogen ge- 
zien hoe belangrijk een goed leefklimaat is”, 
vervolgt Corrie.

“Er is hier iedere dag iets te doen, van zang tot 
biljarten en van gespreksgroepen tot samen 
bewegen. Het is hier zo gezellig dat ik zelfs 
tussendoor even een bakkie kom doen en 
vaak blijf ik dan hangen. Ben ik te laat thuis 
voor het koken. Joke en ik kijken altijd uit 
naar de donderdagmiddag. Dan beginnen 
we om 13.00 uur. We bedienen de mensen 
met een lekkere koffie, thee of cappuccino. 
Joke en ik hebben aan een woord genoeg. We 
vullen elkaar perfect aan.”

Het is niet alleen heerlijk wonen in De Vijverhof, er worden ook talloze leuke activiteiten geor-
ganiseerd voor de bewoners en geïnteresseerden van buiten. Steeds meer mensen weten voor 
deze bijeenkomsten de weg te vinden naar de Brasserie. Maar ook voor het nuttigen van een 
kopje koffie, een goed betaalbare maaltijd of alleen een praatje is dit de ideale plek. De Brasserie 
is iedere dag geopend van 10.00 tot 17.00 uur.

De 70-jarige Joke heeft nog een jaar in het 
oude gebouw geholpen als vrijwilliger.  
Vanaf de nieuwbouw werkt ze samen met 
Corrie in de Brasserie. “Ik ben er zo blij mee, 
het is iedere keer weer een sociaal gebeuren, 
je voelt de liefde en de dankbaarheid van de 
mensen. Ik zou het nog niet kunnen missen. 
Het zit soms in heel kleine dingen, zoals 
even bij iemand aan tafel gaan zitten en de 
hand vastpakken. Corrie en ik zijn dan wel 
‘ouwe knarren’, maar in ons hart zijn we nog 
jong hoor”, aldus Joke.

Groeien uit ons jasje
Gedurende de middag komen er diverse 
groepen en individuen binnenwandelen. 
“Altijd weer leuk als de mannen van de bil-
jartclub beginnen met hun spel. Het is ge-
woon een bruisende plek, het leeft”, legt 

Joke uit. “Rond 16.30 uur beginnen we dan 
alles in gereedheid te brengen voor de eters. 
Je kunt in de Brasserie gezond en goedkoop 
eten. Er komen steeds meer mensen van 
buiten en die vertel ik dan over van alles en 
nog wat. Het is zo’n succes, ik vrees dat de 
ruimte een beetje te klein begint te worden.”

“We maken ook overal reclame hoe leuk het 
wel niet is. Dat doe ik ook bij mijn zwem-
clubje. Ik heb hen steeds gezegd dat ze eens 
moesten komen eten. Het is toch ideaal 
zo’n lekkere maaltijd voor zo weinig geld. 
Kwamen ze op een dag binnen met tien 
personen, terwijl we nog maar plek voor 
vier hadden. Moest ik er toch zes naar huis 
sturen”, vertelt Corrie lachend. 
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Pameijer is er voor iedereen die moeite heeft met 
meedoen in de samenleving, bijvoorbeeld door 
psychische problemen of een verstandelijke be-
perking. Vijf cliënten van Pameijer – Nathalie,  
Dianka, Melanie, Antoine en Vani – werken 
sinds kort op de begane grond van De Vijverhof, 
waar zij worden begeleid door leerwerkcoach  
Stephanie Slee. Te oordelen naar de enthousiaste 
reacties is het een groot succes! 

Complimentjes
“De drie meiden en twee mannen doen het 
goed!”, vertelt Stephanie Slee trots. “En dat is 
mede te danken aan de medewerkers en bewo- 
ners van De Vijverhof: zij staan hier zo duidelijk 
voor open, dat wij ons werk goed kunnen doen. 
We zijn hier enorm welkom, dat wordt elke dag 
bevestigd met leuke reacties en complimentjes. 
Die waardering is fantastisch, daar worden we 
zelf alleen nog maar enthousiaster van!”
 
Goed oefenen
Dianka is het met haar eens: “De mensen hier zeg- 
gen altijd dankjewel!” Dianka is inmiddels een 
bekend gezicht in de Brasserie: hier ondersteunt 
ze dagelijks de vrijwilligers bij het uitserveren, 
het afruimen van de tafels, het bijvullen van de 
suikerpotjes en het inrollen van het bestek. “Ik 
vind het heel speciaal om in de Brasserie te wer- 
ken”, geeft Dianka aan. “Mensen helpen vind ik 
leuk. Ik zou heel graag wat vaker koffie willen 

rondbrengen, maar daar moet ik eerst nog goed 
in oefenen.” 

Archieven inscannen
Nathalie houdt zich onder meer bezig met het 
schoonmaken van de receptie, stofzuigen en het 
schoonmaken en bijvullen van de koelkasten. 
“Maar ik help ook graag met administratieve 
dingetjes, zoals brieven vouwen, in enveloppen 
doen en etiketten plakken”, vertelt ze. “En wat 
ik misschien wel het leukste vind: het inscannen 
van oude archieven, om de informatie te digita- 
liseren. Dat is echt werk voor mij!”

Goed werk 
Melanie zorgt ervoor dat de deurmat bij de en-
tree er altijd keurig bij ligt en ze maakt de ver-
gaderruimte en de personeelsgang schoon. 
Verder brengt ze de karren met de schone vaat 
weg en poleert ze bestek: het afdrogen van het 
laatste vocht, zodat er geen vlekken op komen. 
“Ook het dekken van de tafels in de Plaza en 
het afruimen is belangrijk, én leuk om te doen. 
Ik krijg altijd positieve reacties als ik bezig ben”, 
lacht ze. “Dan hoor ik dat ik goed werk doe, daar 
ben ik best wel een beetje trots op!” 

Gezelligheid 
Ook Antoine is vaak poetsend in De Vijverhof 
te vinden. Daarnaast zorgt hij voor het dekken 
en afruimen van de tafels in de Plaza. Hij werkt 

Samenwerking 
Pameijer en De Vijverhof

Een mooie manier om elkaar verder te helpen
graag bij De Vijverhof en vindt het er vooral heel 
gezellig. “Bijvoorbeeld bij het tekenen van de 
samenwerkingsovereenkomst tussen Pameijer 
en De Vijverhof: alles was zo mooi versierd met 
ballonnen, dat was echt een feestje!”  

In het zonnetje
Net als Antoine helpt ook Vani graag bij het 
dekken en afruimen van de tafels. “Dat doe ik 
eigenlijk het liefst”, vertelt hij enthousiast. “Het 
is hier heel anders dan ik gewend was op mijn 
andere werkplekken. Het gaat heel goed en ik 
doe het graag. En ook ik vond de feestelijke mid-
dag rondom het ondertekenen van de samen- 
werkingsovereenkomst erg leuk om mee te ma- 
ken. Het was supergezellig en we werden echt in 
het zonnetje gezet.” 

De betere helft
Het enthousiasme vanuit De Vijverhof is weder- 
zijds. Dat blijkt wel als directeur Joost Zielstra 
langs komt lopen en zegt: “Het is net als in het 
liedje ‘Zij’ van Marco Borsato: zij zijn de betere 
helft van ons!” Leerwerkcoach Stephanie Slee 
lacht en zegt: “Kijk, dat bedoel ik nou. Dat is toch 
geweldig? Binnenkort gaan we officieel evalue- 
ren en bekijken hoe we nog drie andere cliënten 
van Pameijer binnen De Vijverhof kunnen inzet-
ten. Ik heb er nu al zin in!”

Heeft u hen al ontmoet: de cliënten van Pameijer die sinds 11 januari diverse 
werkzaamheden uitvoeren in De Vijverhof? In deze uitgave van Spraakwater 
stellen we hen graag aan u voor. 

Pameijer in het kort
Pameijer ondersteunt mensen bij het 
versterken van hun eigen kracht en 
het omgaan met belemmeringen. 
Wat kunnen mensen zelf en hoe zijn 
zij een stap verder te brengen? Het 
doel: zorgen dat cliënten meer grip 
op hun leven krijgen, sterker in het 
leven komen te staan en minder af-
hankelijk worden van anderen.

Feestelijke start samenwerking
Op dinsdag 8 maart werd de samen-
werking tussen Pameijer en De  
Vijverhof officieel bekrachtigd. Met 
de ondertekening van de samen- 
werkingsovereenkomst en uiteraard 
met een toost op de samenwerking. 
Op onze Facebookpagina vindt u de 
foto’s. 
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Ontmoeting centraal bij 
Week van Zorg en 

Welzijn 

“We willen letterlijk en 
figuurlijk geen drempels 
hebben voor mensen uit de 
buurt. Met name niet voor 
de senioren die buiten de 
‘normale’ groep vallen als 
het gaat om activiteiten in 
de omgeving”, legt Susan 
Honkoop uit. “We merken 
dat veel ouderen toch moei- 
te hebben met het leggen 
van contact, zij vinden geen 
aansluiting bij de reguliere 
verenigingen, sportclubs of 
een kerk. Deze groep kon op 

maandagochtend 14 maart 
bij ons terecht, en kreeg zo 
een goed beeld welke acti- 
viteiten wij hebben en welke 
mensen daarbij horen.”
Er waren diverse standjes 
ingericht waar bezoekers 
informatie konden vinden 
over onder andere Tafel- 
tje Dekje, gerofitness, yoga 
en wonen in en rond De 
Vijverhof. Uiteraard was 
er ook ruimte voor een 
gesprek en hebben we la- 
ten zien welke leuke an-

dere activiteiten er worden 
ondernomen. Tevens was 
Jody Bernal, bekend van de 
single Que si Que no, aan-
wezig in de Plaza om voor 
de muzikale noot te zorgen.

“Ondanks dat het op een 
maandagochtend was en 
het even op gang moest 
komen, hebben we best 
aanloop gehad en konden 
mensen uit de buurt kijken, 
meedoen en proeven. Het 
was de moeite waard.”

De Nationale Week van Zorg en Welzijn is al weer even geleden. Ook binnen De Vijverhof was 
er aandacht voor dit fenomeen. Door middel van een speciale inloopochtend, die in het teken 
stond van ontmoeting, werden de inwoners van de wijk Middelwatering welkom geheten om 
eens met eigen ogen te zien welke mogelijkheden De Vijverhof biedt op het gebied van ont-
moeting en de daarbij behorende activiteiten. 

In de vorige Spraakwater hebben we aandacht geschon- 
ken aan het kwaliteitssysteem PREZO. Dit systeem meet 
de daadwerkelijke prestaties op de werkvloer en gaat uit 
van de ervaringen en meningen van bewoners. Nadat was 
gekozen voor PREZO, zijn er 18 prestatiecoaches opgeleid. 
Zij zijn werkzaam op diverse werkeenheden binnen De 
Vijverhof, vullen regelmatig prestatie-meetkaarten in en 
vragen bewoners naar hun mening. Woensdag 20 april 
was een belangrijke dag, toen werd door Perspekt, een 
geaccrediteerde instelling voor keurmerk in de zorg,  De 
Vijverhof geaudit.

Judith Somford is een van de prestatiecoaches en 
werkzaam in de thuiszorg. De afgelopen maanden heeft 
zij regelmatig input geleverd aan haar teamleider en col-
lega’s. “Toen ik werd gevraagd om dit te gaan doen, was 
ik even bang dat collega’s het mij kwalijk zouden nemen 
als ik iets zou aankaarten wat beter of anders moest. 
Maar ik heb daar niets van gemerkt. Iedereen staat er 
100% achter en ziet dat het in het belang is van onze be-
woners”, legt Judith uit.

Kleine verbeterpunten
Het is bij PREZO niet de bedoeling dat alles anders moet. 
Integendeel zelfs. Wat goed is, is goed. 
Het gaat vaak om kleine zaken, die net 
iets beter kunnen. “Soms sluipt er iets in 
door de waan van de dag. En als je die 
werkzaamheden dan jaren zo gedaan 
hebt, is het gewoongoed geworden”, 
vervolgt Judith. “We hebben met elkaar 
een aantal verbeterpunten ontdekt, zoals 
het goed uitgeven van medicijnen en 
het aftekenen daarvan. We werden weer 
even gewezen op onze verantwoorde- 
lijkheden en hebben de puntjes op de i 
gezet. Het was voor mezelf een hele be-
wustwording. Je kijkt toch ook hoe je zelf werkt. Door 
middel van PREZO hopen we weer een stap te zetten. 
Het leeft onder collega’s en het geeft me dan ook voldoe-
ning als ik bepaalde handelingen zie die we afgesproken 
hebben. Uiteindelijk is het goed voor de bewoners, maar 
ook voor ons personeel.”

Puntjes op de i 
voor de PREZO 
audit

Gouden 
keurmerk 

intramurale 
zorg, Zilver 

voor de 
Thuiszorg!
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Mobiele keuken 
zorgt voor culinaire 
onderonsjes

Als je vroeger hebt genoten van een heer- 
lijke tocht op de fiets, waarom zou dit heden 
ten dage niet meer kunnen? Team Welzijn 
kreeg een wens of het mogelijk was om 
weer eens een mooie fietstocht te ma- 
ken. Uiteraard staat veiligheid hoog in het 
vaandel en daarom is er een zogenaamde 
duofiets aangeschaft. Een fiets met twee 

sturen en dito zitplaatsen. De begeleider 
heeft de regie. “De fiets staat reeds in de 
hal en mensen zijn erg enthousiast. Er zijn 
al een paar kleine rondjes mee gefietst. De 
aanmeldingen komen nu langzaam bin-
nen. Als het wat beter weer wordt, willen 
bewoners graag een uitje maken”, aldus 
Louise de Jager. 

Uit de wensbox van ‘Wens zoekt Talent’ 
kwam het verzoek tot het oprichten van 
een kookgroep. En zie daar, Jinke van  
Etten van team Welzijn heeft haar tanden 
er een jaar geleden in gezet en het resultaat 
mag er wezen. Dankzij haar inzet en de 
hulp van de Van Cappellen Stichting en het 
ENC Fonds is er een mobiele keuken aan-
geschaft. De eerste bijeenkomst is reeds 
geweest.

De ingebruikname van deze mobiele keu- 
ken heeft plaatsgevonden op vrijdag 19 
februari. De bewoners waren erg enthou-
siast. Jinke heeft op dit moment vier kook-
groepen in het leven geroepen, die vanaf 
april ook daadwerkelijk gaan koken. “We 
wisselen het af, iedere dinsdagavond is er 
een andere groep aan de beurt. Er is een 
groep die gaat voor ‘gezond, vers en goed-
koop’, de tweede groep gaat koken onder 
de noemer ‘experimenteren & exotisch’ en 
de derde groep is de ‘mannengroep’. Op 
de maandagochtend hebben we dan ook 
nog de intramurale groep ‘ouderwets lek-
ker’. Met de eerste groep hebben we reeds 
een overlegsessie gehad. Daar hadden de 
deelnemers al veel lol en zijn er goede af-
spraken gemaakt”, vertelt Jinke.

Duofiets 
nodigt uit tot uitje
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Keuken & duofiets
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Gouden keurmerk intramurale zorg, 
Zilver voor de Thuiszorg! http://
www.hsbdevijverhof.nl/nieuws/
artikel/9809-gouden-keurmerk-in-
tramurale-zorg-zilver-voor-de-thu-
iszorg (De Vijverhof) > Dit was mooi 
en leuk om te maken met Joost Ziel-
stra @hsbdevijverhof #capelle (Rob 
Nieuwveld) > Vanaf eind maart bij De 
Vijverhof heerlijk herinneringen 
ophalen. Dankzij bijzondere herin-
neringskoffers die we mogen lenen 
(@BibladIJssel) > Wat was het gezellig, 
de ondertekening van de samen- 
werkingsovereenkomst met @
Pameijer! Bekijk hier de foto’s: 
https://www.facebook.com/vijver-
hof/ (De Vijverhof) > Volop genieten 
van de sfeer en alle activiteiten @
hsbdevijverhof met @Jody_Bernal 
aan de draaitafel #WZW2016 (De Vi-
jverhof) > Heeft u onze inwoners op 
tv gezien? Zij speelden het kwar-
tetspel #ThuisPluis van de poli-
tie. Gemist? Kijk hier: http://www.
npo.nl/hallo-nederland/12-02-2016/
POW_03107879 (De Vijverhof) > Vrij-
dag nemen we onze #mobielekeu-
ken in gebruik, om op verschillen-
de plaatsen te kunnen koken voor 
kleine groepen. Extra #gezelligheid! 
(De Vijverhof) > Zorgorganisatie @hsb-
devijverhof wil de bewoners beter 
aansluiten bij het welzijnsprogram-
ma ‘Wens zoekt talent’: http://ow.ly/
WNu9r


